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با حضور وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی

 سامانه های پشتیبان تصمیم سازمان 
غذا و دارو رونمایی شد

با حضـــور وزیـــر بهداشـــت، درمان 
و آموزش پزشـــکی، رئیس ســـازمان 
غـــذا و دارو و نماینـــدگان مجلـــس 
شـــورای اســـامی، همزمان با هفته 
دولـــت، از ســـامانه های پشـــتیبان 
تصمیـــم )تصمیم یار( ســـازمان غذا 

و دارو رونمایی شـــد.
بـــه گـــزارش وبـــدا، ســـازمان غذا و 
دارو بـــه منظور ایجاد شـــفافیت و هوشمندســـازی رصد زنجیـــره تأمین و توزیع 
فرآورده های ســـامت محور اقدام بـــه راه اندازی ســـامانه های الکترونیک کرده 
اســـت. داده های رصـــد زنجیره تأمیـــن که از طریـــق ســـامانه های الکترونیکی 
به دســـت آمده اســـت به منظـــور طراحی ابزارهای پشـــتیبان تصمیـــم در قالب 
داشـــبوردهای مدیریتـــی در ســـازمان غذا و دارو مورد اســـتفاده قـــرار می گیرد. 
بر اســـاس این گـــزارش، این داشـــبوردها به صـــورت تعاملی طراحی شـــده اند 
و هـــر بخـــش از داشـــبورد قابلیت فیلتـــر کردن و ارائـــه تحلیل بـــه صورت های 
متفـــاوت را دارد. به عنوان مثال در داشـــبورد مدیریتی ترخیـــص با فیلتر کردن 
داده های ترخیص ســـال 1401 محصولات با بیشترین میزان ترخیص و جزئیات 
وضعیت ترخیص یک فرآورده به تفکیک شـــرکت یا کشـــورهایی کـــه واردات از 

آنها انجام شـــده قابل ماحظه اســـت.
publicbi.fda. داشـــبوردهای عمومی ســـازمان غذا و دارو به آدرس اینترنتی
gov.ir بـــا کارکـــرد اتاق شیشـــه  ای ســـازمان غذا و دارو طراحی شـــده اســـت و 
اطاعـــات مورد نیـــاز پژوهشـــگران، فعـــالان کســـب و کار و عموم مـــردم را در 

اختیـــار آنها قـــرار می دهد.

معاونت پرستاری وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گزارش داد

 صدور 60 هزار پروانه صلاحیت حرفه ای 
گروه پرستاری در دولت سیزدهم

بـــر اســـاس گـــزارش معاونـــت پرســـتاری وزارت 
بهداشـــت، درمـــان و آمـــوزش پزشـــکی، از مهرماه 
ســـال 1400 تاکنون حدود 60 هـــزار پروانه صاحیت 
حرفـــه ای بـــر اســـاس امتیـــازات آموزش مـــداوم و 
پذیرفتـــه شـــدگان آزمون های شـــهریور 1400، بهمن 
1400، مهـــر 1401 و بهمـــن 1401 صادر شـــده اســـت.

در بخشـــی از گـــزارش معاونـــت پرســـتاری وزارت 
بهداشـــت، درمان و آموزش پزشـــکی که در آستانه 
هفته دولت منتشـــر شـــد، آمده اســـت: پس از اباغ آیین نامه صدور پروانه صاحیت حرفه ای 
گروه پرســـتاری در ســـال 95 از مهرماه ســـال 1399 تاکنون 5 دوره آزمون برگزار شده که 4 دوره 
آن در دولـــت ســـیزدهم بوده اســـت. توســـعه انجمن های علمـــی، پرســـتاری از 2 انجمن به 6 
انجمن، توانمندســـازی مدیـــران پرســـتاری )برگزاری دوره های آموزشـــی مدیران پرســـتاری( و 
ایجاد داشـــبورد اختصاصی معاونت پرســـتاری )پایگاه داده پرســـتاری( از جمله اقداماتی است 

که توســـط معاونت پرســـتاری وزارت بهداشـــت در دولت ســـیزدهم نهایی شـــده است.
در این گزارش به اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرســـتاری اشـــاره و تصریح شـــده اســـت: 
قانون تعرفه گذاری خدمات پرســـتاری که در ســـال 86 به تصویب رســـید، پس از پیگیری های 
متعـــدد و تأکیـــد مقام معظم رهبری در ســـال 1399، بـــا تخصیص مبلغ 5.2 همت از ســـازمان 
برنامه و بودجه، در نهایت در ســـال 1401 با پرداخت اولین مرحله به پرســـتاران به اجرا درآمد.
در این گزارش همچنین آمده اســـت: هم اکنون محاســـبه پرونده بیماران خدمات پرستاری که 
به صورت جداگانه و براســـاس ارزش نســـبی تعرفه گذاری می شـــود، احصا و از طریق بیمه های 
پایه در قالب ســـرانه خدمات تشـــخیصی درمانی پس از رسیدگی به اســـناد بیمارستان ها واریز 
می شـــود. به دلیل ارتقـــای خود مراقبتی موارد بســـتری مجدد بیماران قلبـــی از 21 درصد به 8 

درصد، معادل صرفه جویی حداقل1400 میلیارد تومان، کاهش داشـــته اســـت.

شهردار پایتخت خبر داد

 هدفگذاری تأمین هزار اتوبوس 
و ۵0 هزار تاکسی برقی برای تهران

هدفگـــذاری  از  تهـــران  شـــهردار 
400 هـــزار دســـتگاه  بـــرای تأمیـــن 
ر  هـــزا  50 برقـــی،  موتورســـیکلت 
هـــزار  و  برقـــی  تاکســـی  دســـتگاه 
بـــرای  برقـــی  اتوبـــوس  دســـتگاه 
پایتخـــت با همـــکاری وزارت صمت 

و نفـــت خبـــر داد.
بـــه گـــزارش ســـایت شـــهر، علیرضا 
زاکانی در حاشـــیه جلسه هیأت دولت یادآور شـــد: برخی زیرساخت ها در تهران 
مســـتقر شـــده و توســـعه آن تا پایان ســـال ادامه خواهد داشـــت کـــه امیدواریم 
تـــاش دولت منجـــر به رفاه و آســـایش شـــود و زمینه ســـاز زیســـت پذیری بالاتر 
تهران باشـــد. شـــهردار تهران با بیان اینکه موضوع ما در بازار، ایمنی بخشـــی به 
وضعیـــت موجود اســـت، تصریح کرد: وضعیـــت موجود هم از جنبه فرســـودگی 
قابل تأمل اســـت و هـــم محدودیت بـــرای ارائه خدمت دارد. زیرســـاخت ایمنی 
این محدوده پایین اســـت و هرچند وقت یک بار دچار حادثه می شـــود. مســـأله 
این اســـت در کوتاه مدت با همکاری بازاریان، ایمنی بخشـــی داشـــته باشیم. وی 
افـــزود: جانمایی یک مرکـــز اقتصادی در قالب طرح جامع تهـــران در منطقه 12 
و 16 هم در دســـت بررسی اســـت تا با بنیان گذاری آن، بتوانیم ایمنی بیشتری را 
در بازار شـــاهد باشـــیم و این برنامه در میان مدت و بلندمدت به نتیجه برســـد.
زاکانـــی در زمینـــه حادثـــه خازیـــر و جان باختـــن پنج نفـــر در ایـــن حادثه هم 
اظهار کـــرد: ما در موارد قبلی، خودمان ســـاخت و ســـازهای غیرمجاز را تخریب 
می کردیـــم اما تخریبی که منجر به حادثه مذکور شـــد با پیمانکار قرارداد بســـته 
بودیم. تا وقتی که ســـاختمان ناایمن وجود داشـــته باشـــد، تخریب ادامه دارد.
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داده در کشـــور حـــل نشـــود، توســـعه 
هوش مصنوعی میســـر نخواهد شد. 

سند راهبردی ستاد هوش 
مصنوعی در شورای عالی انقلاب 

فرهنگی در دست بررسی است
دبیر ســـتاد توســـعه هوش مصنوعی 
و روباتیـــک معاونت علمـــی و فناوری 
ریاست جمهوری، با اشـــاره به تدوین 
ســـند راهبـــردی بـــرای ســـتاد هوش 
مصنوعی گفـــت: یک ســـند در حوزه 
هوش مصنوعی طراحی شـــده است 
کـــه از قبل در ســـتاد توســـعه اقتصاد 
دیجیتال تدوین شـــده بـــود و اکنون 
این ســـند در شـــورای عالـــی انقاب 
فرهنگی در حال بررسی است، البته 
در حوزه هوش مصنوعی اســـنادی در 
 Ict نهادهای دیگر مانند پژوهشـــگاه 
و در همـــراه اول نیز در حـــال تدوین 
اســـت کـــه در نهایـــت یکـــی از ایـــن 

ســـندها اجرایی خواهد شـــد. 
و  ویژگی  هـــا  توضیـــح  در  حســـینی 
اهـــداف ســـند ملی هـــوش مصنوعی 
گفـــت: این ســـند در قالـــب 4 هدف 
کان، 5 راهبـــرد و 30 شـــاخص کان 
از 1۷0 شـــاخص خـــرد، برنامه ریـــزی 
شـــده اســـت. ایـــن ســـند نیازمنـــد 
به روزرســـانی اســـت به همیـــن دلیل 
بـــرای بهبـــود  پـــروژه مطالعاتـــی آن 

وضعیت شـــروع شـــده اســـت.

اگر کار درست انجام شود مشکلات 
امنیتی نیز حل خواهد شد

دبیر ســـتاد توســـعه هـــوش مصنوعی 
و روباتیـــک معاونت علمـــی و فناوری 
ریاســـت جمهوری، در پاسخ به سؤال 
خبرنـــگار »ایـــران« مبنـــی بـــر اینکـــه 
آیا هـــوش مصنوعـــی تهدیـــدی برای 
مشـــاغل بـــه حســـاب می آیـــد یـــا در 
صورت خـــروج از کنترل می تواند برای 
بشریت خطرناک باشـــد و آیا برای رفع 
چنیـــن مشـــکاتی تمهیداتـــی هنگام 
طراحـــی خدمات هـــوش مصنوعی در 
نظـــر گرفتـــه می شـــود، گفـــت: بحث 
امنیـــت در هـــوش مصنوعـــی بســـیار 
اهمیـــت دارد. همچنیـــن اتوماتیـــک 
شـــدن یک ســـری مشـــاغل توســـط 
هوش مصنوعی بســـیار مهـــم بوده و 
دغدغـــه خیلـــی از افراد اســـت. برای 
حـــل مشـــکاتی از حیـــث امنیـــت، 
خـــود هـــوش مصنوعـــی روش هایی 
دارد کـــه اگر کار درســـت انجام شـــود 
مشـــکات امنیتـــی نیـــز حـــل خواهد 
شـــد. نگرانی هایـــی هم مطـــرح بود 
مثاً اینکـــه با وجود هـــوش مصنوعی 

مشـــاغل از بین بروند و نیروی انسانی 
بیکار شـــود. بر همین اساس سیستم 
human in the loop طراحی شده 
تـــا از نقش انســـان در کارها اســـتفاده 
شـــود و انســـان بتوانـــد بـــر کار هوش 

مصنوعی نظارت داشـــته باشـــد. 

در بحث سیاستگذاری جنبه 
انسانی را در نظر می گیریم، حتی 

اگر همه دنیا این کار را نکند
هادی عاشـــری، معاون ســـتاد توسعه 
هـــوش مصنوعی و روباتیـــک معاونت 
علمی و فناوری ریاســـت جمهوری نیز 
که در این نشســـت حضور داشت، در 
این باره گفـــت: نباید هوش مصنوعی 
را به حـــال خود رها کـــرد. خیلی مهم 
اســـت کـــه تعریـــف و برنامه ریزی هـــا 
چطور باشـــد، اگر ما هوش مصنوعی 
را رها کنیم و نگاه ها برای اســـتفاده از 
هوش مصنوعی ســـرمایه داری و افسار 
گسیخته باشـــد، قطعاً موجب از بین 
رفتن مشاغل خواهد شـــد، اما به هر 
حال تمـــام دنیا روی ایـــن موضوع کار 
می کند و در نهایـــت راه حلی که برای 
جلوگیـــری از سوءاســـتفاده و از بیـــن 
رفتن مشـــاغل مطرح شـــد سیســـتم 

human in the loop است. 
 human عاشـــری افزود: اگر سیســـتم
in the loop در قوانین گنجانده شود 
و عامل انســـانی مورد توجـــه قرار گیرد، 
می توان به ایـــن چالش هـــا غلبه کرد. 
هوش مصنوعی چه بسا کیفیت زندگی 
را بهبود می بخشـــد اما اگر سازمان ها و 
شـــرکت ها برای سود و ســـرمایه بیشتر 
بخواهنـــد از هوش مصنوعی به شـــکل 
افسار گســـیخته اســـتفاده کنند، قطعاً 
به ســـمت حذف عامل انسانی خواهد 
رفـــت و مشـــاغل کاهش پیـــدا خواهد 
کـــرد، ولی مـــا در کشـــور خودمـــان در 
بحث سیاســـتگذاری، جنبه انســـانی را 
در نظر خواهیـــم گرفت، حتی اگر همه 

دنیا هم ایـــن کار را نکند. 
وی تأکید کرد: اگر از هوش مصنوعی به 
درســـتی استفاده شـــود نه تنها انسان از 
مشاغل حذف نمی شـــود بلکه موجب 
افزایش کیفیـــت کار خواهد شـــد، زیرا 
برخـــی از انســـان ها از تکـــرار یـــک کار 
روزمره خسته و فرســـوده می شوند، اما 
ماشـــین های طراحی شـــده که بـــر پایه 
هـــوش مصنوعی کار می کنند، خســـته 
نخواهند شـــد. انســـان می توانـــد بر کار 
هوش مصنوعی نظارت داشـــته باشـــد 
تـــا موجـــب خطـــا نشـــود، زیرا بـــه هر 
حـــال می دانیـــم کـــه هـــوش مصنوعی 

خطاهایی هرچند جزئـــی دارد. 

با زائران حسینی

اعلام برنامه های اتوبوسرانی برای 
اجتماع بزرگ اربعینی ها در پایتخت

ســـخنگوی شـــرکت واحد اتوبوســـرانی تهران با اشـــاره 
بـــه اجتمـــاع بـــزرگ اربعینی هـــا در پایتخـــت، از تقویت 
همه خطـــوط منتهـــی بـــه میـــدان آزادی در روز جمعه 
3 شـــهریور خبر داد. احســـان تقدســـی در گفت وگو با 
ایســـنا، با اشـــاره به برگـــزاری اجتماع بـــزرگ اربعینی ها 
در ســـاعت 20 روز جمعـــه گفـــت: همه خطـــوط منتهی 
بـــه میـــدان آزادی اعـــم از خطـــوط  بی.آر.تـــی و بخش 
خصوصی شـــرکت واحـــد اتوبوســـرانی به صـــورت ویژه 
اقـــدام بـــه خدمات رســـانی بـــه مـــردم شـــریف و زائران 
حضرت اباعبدالله الحســـین)ع( خواهند کرد و تا انتقال 
آخرین شـــرکت کننده در اجتماع بـــزرگ اربعینی ها این 

خدمـــات رســـانی ادامه خواهد داشـــت.

 استقرار ۳۷0 آمبولانس 
در مسیر حرکت زائران اربعین

رئیس اورژانس کشـــور از برپایی 10 بیمارستان صحرایی 
در مرزهـــا بـــرای ارائه خدمات بـــه زائران حســـینی خبر 
داد و گفـــت: حـــدود 12 بالگـــرد و هواپیما بـــرای انتقال 
هوایـــی مصدومین و بیمـــاران پیش بینی شـــده و بیش 
از 3۷0 آمبولانس در مســـیر حرکت تـــا نقطه صفر مرزی 

اســـتقرار یافته است.
به گـــزارش ایســـنا، دکتر میعادفـــر افزود: طبـــق برنامه، 
از 2۷ مـــرداد عملیـــات اســـتقرار کمیته هـــا در مرزهای 
هشـــتگانه آغاز شـــده اســـت. دو مرز میرجاوه و ریمدان 
مرزهـــای ورودی هســـتند کـــه زائـــران افغانســـتانی و 
پاکســـتانی از طریق آن وارد کشـــور می شـــوند و با توجه 
به ســـطح پایین مســـائل بهداشـــتی در آن کشورها تمام 
تـــاش خـــود را بـــه کار گرفته ایـــم تـــا زائـــران ورودی به 
صـــورت کامل از نظر پزشـــکی مورد ارزیابی قـــرار گیرند و 

واکسیناســـیون بـــرای آنها انجام شـــود.

اتباع مقیم نیازی به ویزای عراق ندارند
رئیـــس پلیـــس مهاجـــرت و گذرنامه فراجـــا گفت: با 
توافقـــی که با دولـــت عراق انجـــام گرفت، قرار شـــد 
دفترچـــه ای به نـــام دفترچـــه اقامت برای آن دســـته 
از اتبـــاع مقیـــم ایران که قصـــد حضور در پیـــاده روی 

اربعیـــن را دارند، صادر شـــود.
ســـردار علی ذوالقدر رئیس پلیس مهاجرت و گذرنامه 
فراجـــا در گفت وگو بـــا مهر افـــزود: اتباع مقیـــم ایران 
می تواننـــد بـــا مراجعه حضـــوری بـــه دفاتـــر کفالت در 
سراسر کشـــور درخواست صدور دفترچه اقامت دهند. 
درخواســـت آنها بـــه اداره پلیـــس مهاجـــرت و گذرنامه 
انتقال پیدا می کنـــد و در آنجا ایـــن دفترچه طبق روال 

ع وقـــت صادر و تحویل خواهد شـــد. و در اســـر

دبیر ستاد توسعه هوش مصنوعی و روباتیک:

 سند ملی هوش مصنوعی 
نیازمند به روزرسانی است

 اگر به عامل انسانی توجه شود، هوش مصنوعی تهدیدی برای امنیت 
و مشاغل نخواهد بود

اخبــــار

ج فعلاً  قطارهای تندرو تهران- کر
حذف نمی شود

تا تعییـــن تکلیف نهایی ســـاعت کار ادارات، طرح بهینه 
ســـازی حرکت قطارهای خط 5 مترو و به تبع آن حذف 

اعزام های تندرو اجرا نمی شـــود.
به گزارش ایســـنا، مدیریت ارتباطات و امـــور بین الملل 
شـــرکت بهره بـــرداری مترو تهـــران و حومه اعـــام کرد: 
تعـــداد بالایـــی از مســـافران خـــط 5 در ســـاعات پرتردد 
صبـــح و عصر، شـــاغل یا محصل هســـتند و بـــه همین 
دلیل بایـــد طـــرح بهینه ســـازی برنامه حرکـــت قطارها 
در ایـــن خط مترو بر اســـاس ســـاعت کاری اعام شـــده 
ازســـوی دولت برای ادارات و مراکز آموزشـــی اجرا شـــود. 
به همیـــن دلیل تا نهایی شـــدن ســـاعت کاری ادارات و 
مراکز آموزشـــی برنامه حرکـــت قطارها در خـــط 5 مترو 

تهـــران هماننـــد قبل اجرا خواهد شـــد.

آغاز اعطای تسهیلات برای نوسازی 
تاکسی های فرسوده

مدیرعامل سازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی شهر 
تهـــران از آغاز پرداخت وام 150میلیـــون تومانی با کارمزد 
8 درصدی و بازپرداخت 60 ماهه با ســـه ماه تنفس برای 

نوسازی تاکسی های فرســـوده از روز گذشته خبر داد.
به گزارش ســـایت شـــهر، مهدی وحـــدت کار اظهار کرد: 
در ایـــن طرح، شـــهرداری تهـــران از منابـــع داخلی خود 
تسهیاتی برای نوسازی تاکسی های فرسوده با مشارکت 
صندوق کارآفرینی امید فراهم کرده اســـت. تاکســـیرانان 
باید برای دریافت تســـهیات به اداره نوســـازی ســـازمان 
تاکســـیرانی مراجعه کنند تا متناســـب با زمـــان ثبت نام 
بـــرای تشـــکیل و تکمیـــل پرونـــده بانکـــی بـــه صندوق 
کارآفرینی امید معرفی شـــوند. وی خاطرنشـــان کرد: اگر 
خودروســـاز به تعهـــد خود عمـــل کند و پیـــش فاکتور را 
در زمان بنـــدی مشـــخص مطابق با قرارداد منعقد شـــده 
بـــا نماینده ســـازمان شـــهرداری ها و دهیاری های کشـــور 
صـــادر کند، طرح نوســـازی ناوگان مطابق بـــا زمان بندی 

پیش بینی شـــده محقق خواهد شـــد.

افزایش وام های تحصیلی دانشجویی
رئیس صندوق رفاه دانشـــجویان وزارت علوم، تحقیقات 
و فناوری، میـــزان افزایـــش وام های دانشـــجویی و نرخ 
اجاره بهای خوابگاه های دانشـــجویی برای سال تحصیلی 

1403-1402 را اعام کرد. 
به گزارش مهر، مســـعود گنجی دربـــاره افزایش وام های 
دانشـــجویی بـــرای ســـال تحصیلـــی 1403-1402 گفـــت: 
وام هـــای تحصیلـــی، ضروری، ودیعه مســـکن و شـــهریه 
نســـبت به ســـال گذشـــته افزایـــش خوبی پیـــدا کرده، 
ولـــی در حال حاضر افزایش وام ودیعه مســـکن متأهلی 
نهایـــی شـــده اســـت. وام 35 میلیـــون تومانـــی ودیعه 
مســـکن متأهلی در تهران به ۷0 میلیون تومان افزایش 

یافتـــه و درواقع دو برابر شـــده اســـت. 

دبیر ســـتاد توســـعه هوش مصنوعی 
و  علمـــی  نـــت  و معا تیـــک  با و ر و 
گفـــت:  ریاســـت جمهوری  فنـــاوری 
در حـــال حاضـــر باید روی پیشـــرفت 
هـــوش مصنوعـــی تمرکـــز کـــرد تـــا از 
دیگـــر کشـــورها عقب نمانـــد. اکنون 
کشـــورهای دیگـــر بـــه خوبـــی جلـــو 

رفته انـــد و اگر مـــا نتوانیم بـــه خوبی 
جلو برویم، تحت ســـلطه پیشـــرفت 
هـــوش مصنوعـــی قـــرار می گیریـــم. 
رشـــاد حســـینی در نشســـت خبـــری 
بـــا موضـــوع »ســـند هـــوش مصنوعی، 
امنیـــت در مشـــاغل مرتبـــط با هوش 
مصنوعـــی و هشـــدار کاهـــش نیـــروی 
انســـانی« افـــزود: ایران در حـــوزه علم 
و دانـــش وضعیت خوبـــی دارد ولی در 
تولید هوش مصنوعی رتبه های خوبی 
نداریـــم. در زمینـــه رتبه بنـــدی ســـه تا 
چهار مرجع در حـــوزه هوش مصنوعی 
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اســـت و نام ایـــران در آخرین رنکینگ 
ایـــن مراجع نبوده اســـت. 

تا زمانی که موضوع داده در 
کشور حل نشود، توسعه هوش 

مصنوعی میسر نخواهد شد
هـــوش  اینکـــه  بیـــان  بـــا  حســـینی 
مصنوعـــی یک حوزه دانشـــی اســـت، 
غ التحصیـــان ایـــن حوزه  گفـــت: فار
دارای توانمندی های خوبی هستند. 
در عیـــن حال کـــه هـــوش مصنوعی 
یک حوزه دانشـــی است اما مشکل در 
حوزه رشـــد هوش مصنوعی، مربوط 
به توســـعه زیرساخت هاســـت. برای 

توســـعه هـــوش مصنوعـــی بایـــد زیر 
ســـاخت های بیگ دیتا فراهم شـــود 
زیـــرا تکنولوژی های هـــوش مصنوعی 
داده محور اســـت و بحـــث داده در آن 

دارد.  اهمیت 
بـــر همیـــن اســـاس در  وی افـــزود: 
ایـــن زمینـــه ســـال گذشـــته قانونـــی 
داده هـــا  »قانـــون  عنـــوان  تحـــت 
و اطاعـــات ملـــی )دوام(« بـــرای بـــه 
اشـــتراک گذاری داده ها مصوب شـــد. 
بر اســـاس این قانون بحث مربوط به 
زیســـت بوم های داده بایـــد راه اندازی 
شـــود تـــا ســـازمان ها داده هـــا را بـــه 
اشـــتراک بگذارند. تا زمانی که موضوع 

ما حتی یک 
مورد گزارش 

لو رفتن 
سؤالات را 

نداشتیم. این 
شائبه را دقیقاً 

کسانی ایجاد 
کرده اند که 

اجرای مصوبه 
کنکور منافع 

آنها را به خطر 
انداخته است

وزیـــر آموزش و پرورش بـــا بیان اینکه 
افـــت معـــدل نداشـــته ایم، گفـــت: 
بحث هـــا دربـــاره افت معدل شـــایعه 

. ست ا
به گزارش ایرنـــا، »رضامراد صحرایی« 
روز چهارشـــنبه در حاشـــیه جلســـه 
هیأت دولـــت، در جمـــع خبرنگاران 
دربـــاره تأثیر معـــدل در کنکور گفت: 
ما در راستای اجرای عدالت آموزشی 

ایـــن کار را انجـــام می دهیم.
یـــک  آینـــده  اینکـــه  بیـــان  بـــا  وی 
دانش آمـــوز و همـــه امیـــد و زندگی او 
در یـــک جلســـه سه ســـاعته کنکـــور 
رقـــم می خـــورد، تصریح کـــرد: وقتی 
دانش آمـــوزان ســـه ســـال پشت ســـر 
هـــم در امتحانات شـــرکت می کنند، 
امتحانـــات هـــم روال عـــادی زندگی 
آنهاست. پشـــت این موضوع مافیای 
کنکـــور قـــرار دارد؛ برخـــی می گویند 
یـــک کنکور داشـــتیم حـــالا تبدیل به 
43 یـــا 11 کنکـــور شـــده اســـت! ایـــن 
حرف ها چیســـت؟ دانش آموزان سر 
جلســـه امتحـــان می رونـــد و امتحان 
می دهنـــد و نمرات خـــود را می گیرند 
و همـــواره هم بـــه همیـــن روال بوده 

و امتحانـــات مـــا هم همیشـــه جدی 
بوده اســـت.

وی در خصـــوص ادعـــای لـــو رفتـــن 
ســـؤالات و به خطر افتادن ســـامت 
امتحانـــات گفـــت: شـــما یـــک مورد 
لورفتن ســـؤال را به ما نشان بدهید. 
مـــا حتی یک مـــورد گزارش لـــو رفتن 
ســـؤالات را نداشـــتیم. این شـــائبه را 
دقیقـــاً کســـانی ایجـــاد کرده انـــد که 
اجـــرای مصوبـــه کنکور منافـــع آنها را 
به خطـــر انداخته اســـت. مـــا منافع 
ملی را بر منافع افـــراد خاص ترجیح 
می دهیـــم و در ایـــن موضـــوع کوتاه 

نمی آییـــم.
وزیـــر آمـــوزش و پـــرورش بیـــان کرد: 
شـــایعه  کردنـــد و گفتند افـــت معدل 

اتفـــاق افتاده اســـت. افت براســـاس 
چـــه چیـــزی اتفـــاق افتـــاده اســـت؟ 
مگـــر مـــا تـــا الان آزمـــون اســـتاندارد 
ملی داشـــتیم کـــه خودمـــان را با آن 
بســـنجیم و بگوییـــم افـــت کرده ایم؟

صحرایی افـــزود: شـــایعه دیگری هم 
مطـــرح کردند کـــه قبـــل از مصاحبه 
کنکـــور می گفتند چـــرا دو هـــزار نفر 
معـــدل 20 می گیرنـــد؟ حـــالا که یک 
نفر معـــدل 20 گرفتـــه، می گویند چرا 

یـــک نفر معـــدل 20 گرفته اســـت؟!
 20 افـــزود: کســـی کـــه معـــدل  وی 
گرفته یعنـــی اگر در کنکـــور بود همه 
درس هایـــش را 100 زده بـــود. یا اینکه 
نمـــره  میانگیـــن  می کننـــد  عنـــوان 
فیزیک کشـــور 10.5 اســـت، این نمره 

وزیر آموزش و پرورش:

افت معدل و لو رفتن سؤالات صحت ندارد
از این به بعد مدارس هم کارنامه می گیرند

بـــه معنـــای 52.5 درصـــد اســـت در 
حالـــی کـــه در کنکور سراســـری از 100 

زیـــر 10 درصد اســـت.
وزیـــر آمـــوزش و پرورش اظهـــار کرد: 
مـــا در اجرای ایـــن آزمـــون اطاعاتی 
از وضعیت آموزشـــی کشـــور به دست 
آورده ایـــم که بســـیار قابـــل اعتماد و 
برای آینده بســـیار ارزشـــمند اســـت، 
چرا کـــه مبتنـــی بـــر ایـــن اطاعات، 
برنامه های آینده مان را می ســـنجیم.

به مدارس هم کارنامه داده می شود
صحرایی عنـــوان کرد: از ایـــن به بعد 
هـــر مدرســـه ای براســـاس عملکـــرد 
یـــک کارنامـــه  دانش آمـــوزان خـــود 
کارنامـــه  ایـــن  و  می کنـــد  دریافـــت 
آن  مدیریـــت  و  معلمـــان  عملکـــرد 
مدرسه را نشـــان می دهد و این قابل 
اعتماد اســـت. پیش تر نمی توانستیم 
این کار را انجام دهیـــم چرا که نتایج 

قابـــل اعتمـــاد نبود.
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